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VOORZITTER : De heer Jef Sleeckx

– De vraag om uitleg wordt gehouden om 14.28
uur.

Vraag om uitleg van de heer Luk Van Nieuwen-
huysen tot de heer Luc Van den Brande, minis-
ter-president van de Vlaamse regering, Vlaams
minister van Buitenlands Beleid, Europese Aange-
legenheden, Wetenschap en Technologie, over een
mogelijke vertrouwensbreuk binnen de leiding van
Export Vlaanderen.

De voorzitter : Aan de orde is de vraag om uitleg
van de heer Van Nieuwenhuysen tot de heer Van
den Brande, minister-president van de Vlaamse
regering, Vlaams minister van Buitenlands Beleid,
Europese Aangelegenheden, Wetenschap en Tech-
nologie, over een mogelijke vertrouwensbreuk bin-
nen de leiding van Export Vlaanderen.

De heer Van Nieuwenhuysen heeft het woord.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen : Mijnheer de
minister-president, tijdens de begrotingsbespre-
kingen in november hebt u te kennen gegeven dat
de problemen in Export Vlaanderen van de baan
waren na de invoering van het nieuw personeels-
statuut. Dit is misschien zo voor het personeelssta-
tuut zelf, maar allerminst voor de verhouding tus-
sen de heer Van Houtte, de algemeen directeur van
Export Vlaanderen, en de raad van bestuur.

Begin vorig jaar verschenen hierover al berichten,
al waren die specifiek gerelateerd aan het
personeelsstatuut. Eind november schreef het
weekblad Trends dat de problemen tussen de alge-
meen directeur en de raad van bestuur de week
voordien een hoogtepunt hadden bereikt. Meer
specifiek zouden de vertegenwoordigers van de
ondernemers al hun vertrouwen in de algemeen di-
recteur hebben verloren. Ik weet niet wat er juist
aan de basis ligt van die malaise, maar er zouden

klachten zijn van de kamers van koophandel. Er
wordt ook geklaagd over een gebrek aan commu-
nicatie met de algemeen directeur ‘door diens
eigenzinnigheid en diens geregelde uithuizigheid’.
Volgens dit weekblad zou het zelfs ‘onmogelijk zijn
om met de heer Van Houtte samen te werken’. Ik
weet niet wat er juist aan de hand is, maar er schort
iets. Kunt u daarover enige klaarheid brengen ?

Vorige maand bleven twee belangrijke bestuursle-
den, mevrouw Offeciers van het VEV en de heer
Libert van de kamers van koophandel, ostentatief
afwezig op de raad van bestuur. Ik zal alle citaten
uit dat artikel van leden van de raad van bestuur
niet herhalen. Alles wijst op een patstelling. Er
moet iets gebeuren. Waar draait het om ? Waaraan
neemt men aanstoot ? Hebt u iets ondernomen om
de situatie te ontmijnen ? Zo ja, wat ?

Twee jaar geleden werd Export Vlaanderen her-
vormd. Het is geen schande om deze hervorming
nu te evalueren, eventueel vast te stellen dat be-
paalde zaken niet functioneren zoals het moet en
desnoods wijzigingen aan te brengen. Staat u ach-
ter de hervormingen van 1996, voornamelijk wat
betreft de verhouding tussen de algemeen direc-
teur en de raad van bestuur ?

De voorzitter : minister-president Van den Brande
heeft het woord.

Minister-president Luc Van den Brande : Mijnheer
Van Nieuwenhuysen, een van uw kernvragen was
of ik iets heb ondernomen. Het leven is één onder-
nemen. Ik zou sterk tekortkomen aan mijn beleids-
plicht als ik niet elke dag opnieuw zou onderne-
men.

U zou zich kunnen steunen op een artikel uit een
weekblad. Ik neem aan dat dit uw bron is. U bent,
net als een journalist, niet gehouden om uw bron-
nen kenbaar te maken. Ik ga ervan uit dat dit uw
enige bron is.



De raad van bestuur heeft zich duidelijk en una-
niem gedistantieerd van dit artikel uit Trends. Hier-
over is een notificatie opgenomen in zijn notulen.
Ik kan u dan ook met overtuiging zeggen dat er
geen sprake is van enige vertrouwensbreuk tussen
de leiding van de instelling en de raad van bestuur.
Sommige leden van de raad van bestuur zijn mis-
schien niet altijd even gelukkig met het manage-
ment. Dat is in alle instellingen zo. Het is ook hun
goed recht.

Uit een aantal gegevens blijkt dat er op een conse-
quente, rechtlijnige manier wordt gehandeld in het
belang van de instelling. Toen we het decreet tot
reorganisatie van Export Vlaanderen bespraken,
hebben we duidelijk gesteld dat de ondernemingen
het alfa en omega van Export Vlaanderen zijn.
Men probeert dan ook volgens deze doelstelling te
handelen.

Ik heb een kopie mee van de notulen van de raad
van bestuur. ‘De leden van de raad van bestuur
drukken hun ongenoegen uit over de inhoud van
het artikel dat verschenen is in het tijdschrift
Trends. De raad van bestuur stelt unaniem vast dat
dergelijke verklaringen niet alleen niet opportuun
zijn, maar bovendien niet kunnen en niet in over-
eenstemming zijn.’

De heer Luk Van Nieuwenhuysen : Mijnheer de
minister-president, van welke vergadering van de
raad van bestuur zijn dit de notulen ?

Minister-president Luc Van den Brande : Van de
raad van bestuur van 2 december.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen : Dat is de verga-
dering waarop de twee belangrijke vertegenwoor-
digers afwezig waren.

Minister-president Luc Van den Brande : Daarover
kan ik me niet uitspreken. Ik kan me enkel steunen
op de notulen die bij unanimiteit zijn goedgekeurd
in de raad van bestuur.

Ik heb ten tweede een aantal opties voorgelegd in
het decreet, die trouwens met grote meerderheid
zijn goedgekeurd. Ik wijk daar niet van af en zie
dus geen enkele reden om een verandering te
brengen in de verhouding tussen de
verantwoordelijkheden van de algemeen directeur
en van de raad van bestuur. Mijnheer Van Nieu-
wenhuysen, ik neem aan dat u het met me eens
bent dat een instelling als deze vereist dat iemand
het management ten volle waarneemt. De raad van

bestuur heeft als algemene opdracht om de alge-
mene strategische lijnen uit te zetten, zoals bepaald
in het decreet. De dagelijkse leiding komt echter
toe aan degene die ook de leiding heeft van de
VOI Export Vlaanderen. Daaruit moet ik afleiden
dat uw bezorgdheid niet steunt op feiten in de
instelling.

De voorzitter : De heer Van Nieuwenhuysen heeft
het woord.

De heer Luk Van Nieuwenhuysen : Mijnheer de
minister-president, ik wil eerst zeggen dat mijn eer-
ste zorg is dat Export Vlaanderen goed draait ten
dienste van de bedrijven. Mijn bezorgdheid komt
voort uit het artikel in Trends. U zegt dat deze zorg
ongegrond is omdat het artikel niet met de werke-
lijkheid strookt. Ik blijf daar eerlijk gezegd mijn
twijfels over hebben. U haalt nu wel de notulen
aan van de raad van bestuur van 2 december, maar
ik heb in mijn vraag duidelijk gezegd dat het heel
eigenaardig was dat op die bewuste vergadering
twee vertegenwoordigers van de werkgevers, met
name van de kamers van koophandel en van het
VEV, ostentatief afwezig zijn gebleven. Waarschijn-
lijk lagen precies deze twee leden aan de basis van
de geruchten die aanleiding gaven tot dat artikel in
Trends. Ik ben er dus niet zo van overtuigd dat alles
bij Export Vlaanderen koek en ei is, dat de
communicatie er nu vlot verloopt en dat er geen
problemen meer zijn. Ik zal mijn oor te luisteren
leggen bij de betrokkenen om te vernemen wat er
precies schort. Waarschijnlijk zien we elkaar daar-
over later nog eens terug.

De voorzitter : Minister-president Van den Brande
heeft het woord.

Minister-president Luc Van den Brande : Mijnheer
Van Nieuwenhuysen, het is geen probleem om
elkaar weer te zien. Ik kan enkel zeggen dat het uw
interpretatie is dat sommigen ostentatief niet aan-
wezig zouden zijn geweest. Dit laat ik voor uw
rekening, maar ik kan dit absoluut niet beoordelen.
U weet dat er een nuttig moment is om vast te stel-
len of men al dan niet akkoord gaat met een hou-
ding, en dat is op het ogenblik van de goedkeuring
van de notulen. Ik ben ervan overtuigd dat dit de
algemene benadering zal zijn van de raad van be-
stuur. Moest er toch een probleem rijzen, dan is
een oud gezegde van toepassing : ‘Les absents ont
toujours tort.’

De essentie is dat in de vorige periode heel goed
werk is geleverd in moeilijke omstandigheden, toen
nog onder de naam VDBH. Dat was een nieuwe
instelling waarin nog niet goed was afgelijnd wat
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de exportondersteuning inhield, terwijl het buiten-
lands beleid van Vlaanderen nog in ontwikkeling
was. We hebben verkozen de ondersteuning van de
ondernemingen als de absolute taak van Export
Vlaanderen te beschouwen. We hebben ondertus-
sen de administratie Buitenlands Beleid sterker
uitgebouwd. We hebben een aantal initiatieven
genomen voor de andere onderdelen van het bui-
tenlands beleid. We staan voor een operationeel
agentschap dat maar één opdracht heeft : ten dien-
ste staan van de ondernemingen. Daarbij moet het
uiteraard de best mogelijke resultaten nastreven.
De autonomie die we hebben gewild voor de alge-
meen directeur en de strategische opdrachten voor
de raad van bestuur, moeten worden instandge-
houden. Onder meer om die reden is mijns inziens
veel mogelijk geworden. Op sommige punten is er
natuurlijk een trendbreuk, maar ook dat hebben
we zo gewild.

De voorzitter : Het incident is gesloten.

– Het incident wordt gesloten om 14.40 uur.
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